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Verslag van de vergadering van de commissie Werk van 17 juni 2004 
 
 
 

Aanwezig zijn: 

De heren E. Schaap (voorzitter) en B.A. van den Berg (PvdA) en mevrouw M. Ruhe (PvdA) en de heren W. 

Keur (VVD), J. Kramer (VVD), W.E. van der Meulen (VVD) R. Spriensma (CDA) en J.E. Geersing 

(ChristenUnie) en mevrouw M.P.M.M. van der Wee (GroenLinks) en de heren H. Nijenhuis (D66), N. 

Demirbilek (SP), J. Jongsma (LPF) en J.N. Simonse (SGP), L.J.J. Caniëls (commissiegriffier) en K.E. 

Kloetstra (griffie medewerker) 

 

Ook aanwezig zijn: 

Leden van Gedeputeerde Staten:  de heren A.L. Greiner en W.G. de Raad 

 

Afwezig zijn: 

Mevrouw I. Maters-Meuleman (CDA), de heren C.J.M. Goossens (PvdA), P.C. Hildering (ChristenUnie) 

 

 

1. Opening 

De voorzitter opent de vergadering en heet iedereen welkom. 

 

2. Vaststellen agenda 

De voorzitter stelt de commissie voor agendapunt 5.a.1. mededeling over Stand van zaken Ens te laten 

vervallen. In de commissie van 19 augustus aanstaande wordt dit onderwerp geagendeerd. De 

aangekondigde inspreker de heer J. Stengs zal dan gebruik maken van het inspreekrecht. De commissie 

stemt in met de gewijzigde agenda. 

 

3. Verslag van 27 mei 2003  

PvdA heeft twee tekstwijzigingen ingediend: 

a. pagina 1, de heer C.J.M. Goossens (PvdA) als verhinderd noteren in plaats van aanwezig en 

b. pagina 3, onder PvdA-fractie, laatste zin het woord 'abstractie' voegen tussen de woorden 'hoger' en 

'niveau'. 

Van gedeputeerde Greiner tekstwijzigingen ontvangen op pagina 3., agendapunt 2. Nota Beleids- en 

Actieplan arbeidsmarkt Werken aan werk!, laatste gedeelte: 

- tweede zin “Hij zal gehoord….. Arbeidsmarkt”wijzigen in: “Hij zal gehoord de discussie in de 

commissie, er voor zorgdragen dat het Beleids- en actieplan arbeidsmarkt wordt gewijzigd in 

Beleidsplan Arbeidsmarkt; 

- laten vervallen van de derde zin “Dit betekent…… gebracht”; 

- vierde zin het woord ‘zoals’ vervangen door ‘vergelijk’en  

- als laatste zin toevoegen: “Op strategisch niveau komt het arbeidsmarktbeleid in het Regionaal 

Economisch Ontwikkelingsplan Flevoland aan de orde. 

Het verslag wordt met inachtneming van bovenstaande wijzigingen vastgesteld. 

 

4. Mededelingen voorzitter/Presidium/statengriffie 

- Bericht van verhindering ontvangen van mevrouw I. Maters-Meuleman (CDA) en de heren C.J.M. 

Goossens (Pvda) en P.C. Hildering (ChristenUnie). 

- De heer J.E. Geersing (ChristenUnie) zal vanaf heden als lid zitting hebben in de commissie. Hij 

volgt de heer P.C. Hildering op.  
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- Uitnodiging voor een werkbezoek van de bewoners van de Hanzeweg te Dronten aan enkele 

locaties aan de Hanzeweg. Hierover heeft u ook een brief ontvangen d.d. 4 juni 2004 van de 

bewoners van de Hanzeweg (in uw bakjes). Voorgesteld wordt in te gaan op de uitnodiging en wel 

op donderdagmiddag 16 september aanstaande, vooraf gaande aan de commissievergadering. 

Gedeputeerde De Raad herinnert de commissie aan de toezegging van de vorige maand, namelijk 

een werkbezoek over het beheer en onderhoud en een discussie openbaar vervoer. Hij geeft aan, 

dat de ambtelijke organisatie hiervoor de voorbereiding aan het treffen is en gestreefd wordt naar 

uitvoering van het werkbezoek op 16 september aanstaande.  

De commissie stemt in met het werkbezoek aan de Hanzeweg en vraagt de griffie dit verder te 

begeleiden en de datum voor het toegezegde werkbezoek beheer en onderhoud af te stemmen met 

de ambtelijke organisatie.  

De mededelingen worden voor kennisgeving aangenomen 

 

5. Portefeuillehouder W.G. de Raad 

a. Mededelingen 

- Informatie over de voortgang in de aanpak van de recreatieve hoofdfietsroutes.  

De voortgang is zoveel mogelijk in concrete termen aangegeven (“1
e
 schop in de grond”; “linten 

doorknippen”). Er is goede voortgang te melden in de verbetering van de recreatieve hoofdfietsroutes. 

Twee verbeteringsprojecten zullen dit jaar ten uitvoer worden gebracht. 

Erkemederstrand: Dit betreft allereerst het fietspad bij het Erkemederstrand bij Zeewolde. Eind april is 

met de uitvoering van het project gestart. De oplevering is half juni as. gepland. De aanbesteding is 

gunstig uitgevallen: ca € 260.000 d.w.z. ca 30% lager dan begroot. De gemeente peilt op dit moment bij 

de subsidiënten de bereidheid om het vrijvallende geld in te zetten voor de verbetering van het fietspad 

aan de andere kant van de Nijkerkerbrug.  

Harderbos: Het tweede project  betreft de vernieuwing van fietspaden in het Harderbos. DLG heeft eind 

april haar subsidiebeschikking afgegeven. Daarmee is de financiering rond (op basis van BART geld, 

SGB en een eigen bijdrage van Natuurmonumenten). De aanbesteding wordt nu gestart. Voor 1 juli 

wordt de opdracht toegekend. De uitvoering start in augustus. Uiterlijke oplevering: 0ktober 2004. 

Rivierduingebied: Aan de hand van een door de provincie opgesteld projectplan is de afgelopen tijd 

geprobeerd de financiering van het project rond te krijgen. Als gevolg van bezuinigingen bij het Rijk en 

de gemeente zijn twee eerdere financieringspogingen mislukt. Op basis van een versoberd plan is een 

ultieme poging gedaan. Recent is op ambtelijk niveau overeenstemming bereikt over de volgende 

financieringsopzet is: € 85.000 EPD; € 75.000 BART; € 30.000 Staatsbosbeheer; Rijk € 55.000; 

gemeente Lelystad € 10.000 + project trekkerschap. In de maand juni wordt de bestuurlijke 

besluitvorming afgerond, zodat het project hopelijk dit najaar kan worden uitgevoerd. 

Larservaart: Voor het project Larservaart, het meest omvangrijke project van de vier, wordt op dit 

moment gewerkt aan een projectplan. 

Samenvattend, van de vier knelpunten zijn inmiddels twee zeker gesteld, voor het derde project wordt de 

financiering deze maand afgerond, en met het vierde project is een start gemaakt.  

- Op vrijdag 25 juni aanstaande is de opening van het fietspad Erkemederstrand. Hiervoor is een 

uitnodiging in de bakjes gelegd. 

- Naar aanleiding van het gunstig uitvallen van de aanbesteding Erkemederstrand geeft de VVD de 

suggestie mee om het aanbesteden van het onderhoud landwegen zo mogelijk binnen het huidige 

gunstige aanbestedingsklimaat uit te voeren. Ook vraagt de commissie de gedeputeerde om nu bij 

de aanbesteding van de andere fietspaden dit voordeel te benutten.    

- Toegezegd was informatie toe te zenden over de Noordvleugelcorridor (studie Haarlemmermeer) in 

relatie tot het IOP en Zuiderzeelijn. Door een intern misverstand is dit verzuimd. In augustus wordt 

dit punt geagendeerd en toegezegd wordt dat binnenkort de stukken zullen worden verspreid. 

- Ten slotte deelt hij mee verhinderd te zijn voor de commissie van augustus in verband met vakantie. 

  

b. Bespreekstukken 

1. Beantwoording brief Milieudefensie inzake gentechnologie 

SP is het niet eens met de verzending van de brief en refereert aan de ingediende motie tijdens de 

Algemene Beschouwingen. 

GroenLinks is het ook niet eens met de verzending van de brief en geeft aan dat het voorzorgsprincipe 

en de aansprakelijkheid nog geregeld moeten worden. De fractie stelt voor om eerst als provincie 

duidelijkheid te scheppen over wat de provincie nu eigenlijk wil en refereert aan de landbouwnota. 

VVD is voor verzending van de brief en kan zich vinden in de inhoud, omdat het in eerste instantie de 

verantwoordelijkheid is van de rijksoverheid.   

SGP is eveneens tegen de verzending van de brief en vindt, dat de Milieudefensie en de Stichting 

Natuur en Milieu recht hebben op een meer inhoudelijk geargumenteerde beantwoording van hun brief. 

ChristenUnie deelt mee, dat voor de fractie een gentechvrije keten belangrijk is. De fractie is daarom ook 

voorstander van het kiezen voor of tegen een gentechvrije provincie, waarbij binnen de provincie een 

verdeling ook mogelijk zou moeten zijn.  
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PvdA is ook voor verzending van de brief en stelt voor een bredere discussie over dit onderwerp op een 

ander moment te voeren. Daarbij vraagt de fractie zich af of de provincie over dit onderwerp nog een rol 

kan spelen. In die discussie en standpuntbepaling ware dan ook de rol van de provincie te betrekken.  

VVD ziet niets in een discussie die vooruit loopt op de problematiek, omdat eerst de nationale overheid 

zich moet uitspreken over dit onderwerp, naar aanleiding van het rapport Terlouw. 

 

Gedeputeerde De Raad merkt op, dat de mogelijkheden om de kennis en technologie naar de provincie 

te halen al geschapen zijn door bijvoorbeeld het Biosciencepark en bestemmingsplannen. Het is nu aan 

het bedrijfsleven om dit op te pakken. 

 

Conclusie: De commissie stemt in met de verzending van de brief aan de Milieudefensie over 

gentechnologievrije provincie met voorbehoud van de fracties van SP, GroenLinks, SGP en 

ChristenUnie. 

 

2. Projectovereenkomst Hanzelijn 

Eerste termijn. 

 

VVD is blij, dat de projectovereenkomst er ligt. Voor de fractie staat vast, dat het eerste deel van de 

Hanzelijn tussen Lelystad en Dronten geen vertraging mag oplopen, ook niet als een discussie ontstaat 

over bijvoorbeeld de haltesvariant of eventuele misverstanden.  

PvdA neemt kennis van de projectovereenkomst, waarbij de fractie informeert naar de betekenis van  

'specifieke afspraken'. 

GroenLinks stelt dat Rijkswaterstaat bij de aanleg van de ecoducten bij de A28 een minimum breedte 

van 50 meter aanhoudt. De fractie is van mening, dat bij de tunnelbak van de Hanzelijn voor het 

Drontermeer die afstand dus ook geldt. Omdat dit niet het geval is, vraagt de fractie of GS dit alsnog 

willen bewerkstelligen. 

 

Gedeputeerde De Raad meldt, dat verwacht wordt dat de minister op de ingezette koers doorgaat. De 

projectovereenkomst is een contract, zoals in de onderhandelingen is uitgewerkt. De afspraken liggen 

vast en daarom ziet de gedeputeerde geen mogelijkheden meer om het ecoduct te doen verbreden 

(Drontermeer). 

 

Tweede termijn. 

 

D66 vraagt aandacht voor het meenemen van extra duikers ten gunste van de ecologische verbinding 

en geeft aan, dat hiervoor verschillende plekken geschikt zijn. Een en ander kan op een eenvoudige 

wijze gefaciliteerd worden.  

 

Conclusie: De commissie neemt kennis van de ondertekening door de provincie Flevoland van de 

projectovereenkomst Hanzelijn. 

 

c. Vragenronde 

PvdA stelt naar aanleiding van de ter kennisname aangeboden stukken 'J' (subsidieaanvraag project 

Duurzame samenwerking met rendement voor de wortelteelt in Oostelijk en Zuidelijk Flevoland)en 'K' 

(subsidieaanvraag project Collectieve Bestrijding Fruitmot) voor een discussie te voeren over de wijze 

van subsidieverlening. Hierbij refereert de fractie aan een eerdere toezegging. De fractie denkt dan aan 

afspraken over de hoogte van het minimale/maximale bedrag aan subsidie of de omvang van een 

project. 

VVD voegt toe, dat PS hierom inderdaad gevraagd heeft. De fractie is wel voorstander van een 

dergelijke discussie, maar dan wel met een voorbereidende notitie met een overzicht van de bestaande 

regelingen. Als het onderwerp 'subsidie' is, dan pleit de fractie voor een bredere aanpak.  

Gedeputeerde De Raad herhaalt wat in het actieprogramma landbouw staat. Hierin worden drie 

speerpunten genoemd, waaronder het punt verduurzaming. Op het onderdeel verduurzaming worden 

vier projecten genoemd, waarvan de subsidieaanvragen onder 'J' en 'K' vallen. In GS wordt binnenkort 

een notitie besproken over de 'subsidie' en hij zegt deze notitie - na behandeling in GS – ter bespreking 

toe aan de commissie. 

 

De heer De Raad (gedeputeerde) verlaat de vergadering.   

 

6. Portefeuillehouder A.L. Greiner 

a.  Mededelingen 

Ter vergadering wordt de mededeling: voorstel gezamenlijke bijeenkomst SEOR Flevoland en de 

statencommissie Werk uitgereikt. De commissie stemt in met het verzoek voor een gezamenlijke 

bijeenkomst en gaat akkoord met de datum 14 oktober aanstaande vanaf 17.30 uur.  
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       b.  Bespreekstukken 

       1.  Startnotitie REOF 

VVD merkt op, dat in het stuk veel input zit van sectorale nota’s, waardoor het gevaar voor veel 

compromissen kan ontstaan. Wat de fractie betreft gaat het in het afstemmingstraject om het maken van 

duidelijke keuzes en geeft hiervoor twee gedachten mee, namelijk: 

a. kiezen van speerpunten, zodat een duidelijk beeld ontstaat wat de provincie is en voor staat. Als 

voorbeeld van zon speerpunt wordt de glasvezelkabel aangehaald. 

b. Goed en duidelijk communiceren van het plan vanuit het (verhoogde) ‘elan’ en het mobiliseren van 

anderen. 

De fractie vindt de startnotitie een goede aanzet.  

PvdA onderschrijft het betoog van de VVD over het ‘elan’. De paraplunotitie moet wel een complete 

weergave zijn met verschillende inzichten, de rol van de provincie, welke actieprogramma’s en 

budgetten. De fractie heeft vertrouwen in de startnotitie en de aangegeven procedure voor de komende 

jaren. Zij heeft wel een aantal vragen vanuit de kaderstellende rol over: 

a. de financiering van deelplannen (toekomstige proces is: strategisch niveau, budget en 

actieprogramma) en 

b. de wijze van subsidiëring.  

De fractie stelt voor op pagina 6. aan de laatste alinea toe te voegen, welke prioriteiten de provincie 

heeft en welke budgetten zij wil vrij maken. Het is belangrijk dat een breed draagvlak gecreëerd wordt en 

daarom is het van groot belang de verschillende overleggen met maatschappelijke- en andere 

organisaties te compromitteren (ook in financiële zin).   

CDA vindt de voorgestelde aanpak goed. De fractie onderschrijft de centrale doelstelling (toename van 

de werkgelegenheid) uit het huidige REOF en vindt dat hierop ingezet moet worden. De vorige 

doelstellingen zijn niet gehaald (te hoog ambitieniveau) en de fractie vraagt zich af wat de faalfactoren 

geweest zijn, zodat hieruit lering getrokken kan worden (vestigingsklimaat en –factoren; analyse vooraf). 

Samenvattend vindt de fractie dat de provincie een positieve rol moet vervullen bij en moet inspelen op 

bedrijfsvestigingen.  

D66 ziet deze notitie als een koepelnotitie, een integratie van allerlei sectorale nota’s. De fractie pleit dan 

ook voor het leggen van een koppeling naar andere beleidsterreinen, zoals het Omgevingsplan.  

GroenLinks waarschuwt voor het blijven hangen in probleemstellingen en pleit voor het zetten van een 

stap voorwaarts. De fractie is ook voor een analyse van de werkgelegenheid, kijkend naar de 

samenhang en vanuit de ‘paraplu’ verder te kijken.  

 

Gedeputeerde Greiner: 

- Voor het creëren van draagvlak is ongeveer 1,5 jaar geleden gezamenlijk met het bedrijfsleven een 

statement afgelegd, waarbij het REOF een stap is en hierop aansluit. 

- De gedachten/suggesties over het aansluiten van het ‘elan’ op de ambitie, het strategisch kiezen 

voor een aantal speerpunten en de kennisgedachte als voorwaardenscheppend worden 

meegenomen.  

- De koepelnotitie moet van een abstractie niveau zijn, waarbij GS uitgaan en streven naar een 

planverdunning als gedragslijn met daarbij de actieprogramma’s en budgetten.  

- De cofinanciering van Europese gelden is opgesoupeerd en er is weinig ‘speelgeld’ per afdeling. GS 

streven naar een stabielere en gebruikelijke manier van inzetten van budgetten.  

- 90 Procent van de werkgelegenheid komt van bestaande bedrijfsvestigingen in Flevoland en dus 

niet van de nieuwe bedrijfsvestigingen. De Ontwikkelingsmaatschappij kijkt naar de 

vestigingsfactoren en de invloed daarvan.  

- GS hebben bewust ingezet op een hoog ambitieniveau, om een zo groot mogelijk resultaat te 

krijgen. 

- In de koepelnotitie wordt een beknopte analyse gegeven.  

- Er is een hiërarchische link naar andere beleidsterreinen.  

Naar aanleiding van de vraag wie de steller van de startnotitie is, antwoordt gedeputeerde Greiner dat 

het een provinciaal traject is en dat de SEOR een van de partijen is die geconsulteerd wordt.  

 

Conclusie: De commissie kan zich vinden in de concept startnotitie REOF 2005-2010. 

 

c. Vragenronde 

LPF informeert naar de stand van zaken Geomaticapark.  

Gedeputeerde Greiner geeft aan in augustus aanstaande hierover meer te kunnen zeggen. 

 

7. Lange termijnplanning provincie Flevoland 2004-2007 (VBA) 

SGP merkt op een aantal zaken te missen, zoals: onder punt 2 infrastructuur de N50, de N23, de 

Hanzelijn, concessieverlening openbaar vervoer en evaluatie van duurzaam veilig. 

Gedeputeerde Greiner geeft aan, dat de lange termijnplanning een uitwerking is van het collegeakkoord. 

 

Conclusie: De lange termijnplanning wordt voor kennisgeving aangenomen. 
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8. Rondvraag 

Van de rondvraag wordt geen gebruik gemaakt. 

 

9. Sluiting 

De voorzitter sluit de vergadering om 18.20 uur en dankt de aanwezigen voor hun komst. 

 

 

LIJST VAN TOEZEGGINGEN 

Commissie Werk 

 

Nr. Datum cie Onderwerp/toezegging-actie Door Afdoen per 

1. 27-05-2004 Beleidsplan Arbeidsmarkt 

 

  

2. 27-05-2004 Jaarplan Arbeidsmarkt 

 

  

3. 27-05-2004 Presentaties/werkbezoeken  

- Arbeidsmarktprolematiek 

- Bezoek Geomaticapark 

- Discussie over het openbaar vervoer 

- Bezoek beheer en onderhoud 

  

 

- oktober 

 

4. 17-06-2004 Noordvleugelcorridor 

Informatie en presentatie, agendering voor commissie 

van 19 augustus 

 Info: z.s.m. 

Presentatie: 19 

augustus 

5. 17-06-2004 Geomaticapark 

Stand van zaken in commissie 

 19 augustus 

6. 17-06-2004 Discussie subsidieverlening 

Na behandeling in GS ter bespreking aan commissie 

voorleggen 

  

 

 

 

Vastgesteld in de vergadering van 19 augustus 2004, 

De griffier,                                                         de voorzitter, 

  

 

 

 
 


